
 

Årsberetning Skole og Forældre København 
 

Vi startede vores valgperiode med en ny bestyrelse bestående af få gamle og rig5g mange gode nye kræ8er. 

Ligeledes startede vi med at fly<e lokaler. Vi har nu vores sekretariat hos Landsforeningen Skole og Forældre 
i Valdemarsgade på Vesterbro. Det har været rig5gt godt for vores sekretær at have sparringspartnere 
omkring sig. Landsforeningen Skole og Forældre og Skole og Forældre København har mange sniDlader og et 
tæt samarbejde gavner begge veje rundt. 

Vi har de sidste 2 år ha8 fokus på vores projekt ”Alle forældre inkluderet fra skolestart” – 2023 har været året, 
hvor vi afslu<ede projektet med både præsenta5on af projektet i form af et kursus og så har vi publiceret 
noget materiale. Målet med materialet har været, at det skulle være nemt at gå 5l for både skolebestyrelserne 
og lærerne. Alle skolebestyrelsesmedlemmer og alle skoler har modtaget et eksemplar af vores flo<e hæ8er. 

Mange af de temaer vi arbejder med i bestyrelsen, er gentagelser. 

Gennem året har vi al5d fokus på skolens budge<er og deltager sammen med Københavns lærerforening i 
budgetmøder med de poli5ske par5er på Rådhuset. Her oplever vi poli5kere, der er meget ly<ende, og vi har 
igen i år ha8 en konstruk5v debat forud for budgeDorhandlingerne på Rådhuset. 

Vi har et tæt samarbejde med forvaltningen. Her holder vi faste møder med direk5onen 4 gange om året. Vi 
kommer med input 5l temaer, vi gerne vil tale med forvaltningen om. Det handler om aktuelle emner, der 
rører sig ude på skolerne. Ligeledes bliver Skole og Forældre København brugt som sparringspartner for 
direk5onen. Forvaltningen inviterer os ind i maskinrummet. 

I år har vi deltaget i det store arbejde omkring en ny struktur på Læse-, skrive- og ordblinde- området. Her 
valgte vi at byde en ekstern forælder med 5l bordet. Tak 5l Allan Tyrrestrup, far 5l 2 ordblinde børn og 
skolebestyrelsesmedlem på Langelinieskolen.  

Flere faglærte fylder i deba<en. Borgmesteren nedsa<e en gruppe af interessenter 5l at dele deres viden 
omkring, hvordan vi håndterer problemet med at få flere 5l at vælge en erhvervsuddannelse. Planen var at få 
dannet partnerskaber. Skole og Forældre København deltog her og var især optaget af 
uddannelsesvejledningen. 

Inklusion fylder på dagsorden. Vi har gentagne gange gennem året prøvet at kortlægge vente5derne i PPR. 
Reelle tal er svære at få fat i, men forvaltninger er godt klar over de lange vente5der ikke er hensigtsmæssige. 
– Det er svært at 5ltrække arbejdskra8. Vi får henvender fra både forældre 5l børn, der mistrives og forældre 
5l børn i klasser, hvor inklusionen har slået fejl. Det fylder meget i klassefællesskabet og vi har også bragt med 
5l bordet med poli5kkerne, at vi ønsker os en form for vente5dsgaran5 således at ingen børn skal vente for 
længe på den re<e hjælp. 

Med det nye formandskab vil vi fortsat arbejde for at forbedre de københavnske folkeskoler. Vi vil al5d have 
vores fokus på at give vores børn en god skolegang, hvor trivsel og læring går hånd i hånd. Gennem vores 
møder med forvaltningen, poli5kere og andre samarbejdspartnere vil vi arbejde hårdt for at skabe bedre 
rammer for vores børns skolegang. Så I må endelig henvende jer 5l os hvis ’skoene trykker’ et sted i jeres 
skoler, så vil vi forsøge at hjælpe så godt vi kan. Tøv endelig ikke med at tage kontakt 5l os. Sammen kan vi 
skabe en bedre folkeskole for vores børn. 


